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JEGYZŐKÖNYV 
az Optimist Osztályszövetség  

elnökségi üléséről 
 

Szám: 07/2018 
 

 
Időpont: 2018. november 6., 14.00 óra 
Helyszín: YKA vitorlástelep, Agárd 
 
Megjelentek:  Lackó Péter, elnök 
  Dénes Gábor, elnökségi tag 
  Rutai Andrea, elnökségi tag 
  Siklósi Máté, elnökségi tag 
  Török Péter, elnökségi tag, a válogatott edzője 
 
Az elnökség minden tagja megjelent az ülésen, így az elnökség határozatképes. 
Levezető elnök: Lackó Péter 
A jegyzőkönyv vezető: Siklósi Máté  
 
Lackó Péter levezető elnök köszönt mindenkit, megnyitja az ülést és megállapítja, hogy 
az elnökségi ülésen megjelent 5 elnökségi tag, így az ülés határozatképes. 
A levezető elnök felkéri Siklósi Mátét a jegyzőkönyv vezetésére. Az érintett a 
felkérést elfogadja, a jelen lévő elnökségi tagok pedig megszavazzák a felkérést. 
 
Az elnök az előzetesen kiküldött napirendet ismertette szóban a tagokkal. 
Megkérdezte, hogy kíván-e valaki újabb napirendi pontot felvenni, amennyiben nem, 
akkor kérte a napirend elfogadását. 
Az osztályszövetség elnöksége egyhangúlag (Igen: 5 Nem: 0 Tartózkodott: 0) 
elfogadta az előzetesen kiküldött napirendi javaslatot. 
 
Napirendi pontok: 
 

1. Őszi edzőtábor beszámoló 
2. 2019. évi válogató elvek, program meghatározása 
3. Versenynaptár előkészítése – irányelvek és menetrend meghatározása 
4. Optimist Osztályszövetség stratégia , cselekvési program 
5. Nádas kupa sorozat értékelése 
6. Versenyrendelkezések, OP versenyrendezési irányelvek (csoportbontás, 

kategóriák, szülői szempontok) 
7. Alapszabály módosítás előkészítése – irányelvek és menetrend 

meghatározása 
8. Költségvetés áttekintése 
9. Egyebek 

 
1. számú napirendi ponthoz (Portoroz, edzőtábor): 
 
Török Péter ismertette a portorozi edzőtábor tapasztalatait, melyet külön 
beszámolóban is megküldött. 65 versenyző és 16 edző vett részt, akik a szülőkkel 
kiegészülve közel 150 fős csapatot alkottak. Jelezte, hogy egy edző személyét 
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előzetesen nem jelentették, így az ő szállásköltsége nem lett a helyszínen kifizetve, 
amit az illető kifogásolt, javasolja ennek a kérdésnek a rendezését. 

A programot az időjárás nehezítette (3 napot tudtak vízen lenni), de a körülményekhez 
képest igyekeztek a legjobb programot összeállítani, figyelemmel az elméleti 
programokra, illetve a külön programokra (kvíz, film, tornaterem-bérlés). Az edzői 
együttműködés jó volt.  

Hodács Attila felajánlásának köszönhetően az edzőfutamok díjazására és különdíjakra 
ajándékokat kaptak a gyerekek. 

A nagy szél és hullámzás miatt az edzőtábor helyszínén voltak anyagi károk (a mobil 
stég tönkrement), így a motorosok tárolására külön kikötőhelyet kellett bérelni. Az 
osztályszövetség elnöksége ezt időközben kezelte, megszavazta ennek a 
finanszírozását. 

Rutai Andrea javasolta, hogy jövőre az edzőtábort vagy más hasonló programot 
megszervezők megbízási díjat kaphassanak a szervezési költségek és munkaórák 
ellensúlyozására. Török Péter felvetette, hogy ennek része lehet az előadással készülő 
edzők támogatása is. 

Siklósi Máté jelezte, hogy az edzőknek, a szervezőknek köszönhetően a gyermekeknek 
egy nagyon szép és hasznos program az edzőtábor, melyet fontos kiemelten 
megköszönni. Külön megköszönte, hogy az edzői megbeszélések idejére a gyermekek 
nem lettek szabadon eresztve, hanem külön programot kaptak. 

Mivel érkezett ilyen irányú szülői megkeresés, kérte, hogy a lehetőségekhez mérten 
lépjen az osztályszövetség is az extrém sportszerűtlen kiabálások megfékezésére. 
Rutai Andrea jelezte, hogy a zsűri figyelmét lehetne felhívni arra, hogy a szabályok 
érvényesítésével (megfütyüléssel) lehetne visszafogni. Török Péter elsősorban az 
edzői, vezetői, szülői példamutatással, másrészt a szabályok alkalmazásával tartja 
megfékezhetőnek. Lackó Péter jelezte, hogy Böröcz Bence szándékolta az 
osztályszövetség részére átadni tapasztalatait a gyermekek versenyzésével, 
szabálytartásával kapcsolatosan. Így lesz lehetőség ezen kérdés felvetésére is. 

 
01/2018.07 (11. 06.) Elnökségi határozat 

Az Elnökség 5 igen, 0 nem 0 tartózkodás mellett egyhangúlag elfogadta Török 
Péter beszámolóját a portorozi edzőtáborról. 
 
2. számú napirendi ponthoz (2019 évi válogató elvek): 
 
Lackó Péter ismertette az utolsó ülésen elhangzottakat, és célként jelölte meg, hogy a 
mai ülésen döntés szülessen a 2019. évi válogató rendszerről, azaz a válogató 
versenyek és azok szorzója, illetve a válogató elvek tekintetében. 

Török Péter ismertette javaslatát, melyet az edzőkkel folytatott megbeszélésre, 
valamint az azóta közétett versenyrendezési időpontok megismerésére alapozva. Ez 
alapján a 2018-as ranglistaeredmény mellett 4 válogatóverseny lenne a tavalyi 8 
helyett, amelyből négy eredmény számít. Ebből 3 külföldi verseny (Palamos (február), 
Koper (március), Garda (április)), egy hazai ranglista (Majthényi (május) valószínűleg, 
ha marad a szokásos időzítés). 

Siklósi Máté felvetette, hogy lehetséges lenne-e az, hogy az időbe két hazai 
válogatóverseny férjen bele. Dénes Gábor szerint, ha figyelembe vesszük a hazai 
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versenyzők azon érdekét, hogy ne csak versenyezzenek, hanem edzéseken is részt 
vegyenek, akkor ez nem fér bele az időbeosztásba. Rutai Andrea szerint sem ideális, ha 
az optimistes mezőny még április-májusban két ranglistaversenyen vesz részt. 

Török Péter jelezte, hogy az általa javasolt sorrend és versenyek az edzők közötti, igen 
széles egyeztetésen kialakult, elfogadott rendszer. A 2019-es évben a mozgástér a 
korai EB miatt sajnos igen kicsi. 

Siklósi Máté megkérdezte, hogy ha csak 4 verseny és egy ranglista adja a 
válogatórendszerben a lehetőséget a megmérettetésre, akkor lehetséges lenne-e 4 
helyett csupán 3 versenyt (vagy ranglistát) beszámítani, mivel 4 verseny esetén elég 
egy széltelen verseny és egy betegség, és egy esélyes gyermeknek már nem lesz esélye 
kijutni a világversenyre. 

Török Péter jelezte, hogy ő megtartaná a több versenyt, hogy jobban tervezhető legyen, 
és váratlan esemény alkalmával a jobbaknak nagyobb esélyük legyen kijutni. Dénes 
Gábor a kevesebb válogatóversenyt támogatja, pont az élesebb versenyhelyzet 
megteremtése érdekében. 

Lackó Péter kérdésként vetette fel, hogy május 19-i hétvége alkalmas lehet-e még egy 
hazai válogatóverseny megtartására. Dénes Gábor hozzátette, hogy így a válogatott 
közös készülési ideje csökken. Fontos, hogy az edzők és az adott világversenyen 
résztvevő gyermekek megismerjék egymást, csapattá érjenek. Lackó Péter szerint 
hosszú távon cél, hogy ezt kiváltsa az, hogy télen a válogatott keretet összetartó 
edzőtáborba lehessen vinni. 

A megbeszélések alapján az alábbi javaslat alakult ki a válogatóversenyekre, amelyből 
4 számítható be. 

1. 2018. évi Magyar Ranglista 1.2 szorzó 
2. Palamos Trophy (február 13-17) 1.3 szorzó 
3. Koper (március) 1.1 szorzó 
4. Garda Meeting (április 19-21) 1.3 szorzó 
5. Majthényi emlékverseny (május 3-5.) 1.1 szorzó 
6. BYC Kupa (május 17-19) 1.1 szorzó 

Az elnökség több példán keresztül ellenőrizte, hogy az alkalmazott számítási módszer 
mellett milyen pontszámot lehet az adott versenyeken (ranglistán) elérni. Ennek 
alapján az elnökség úgy látja, hogy a jelenlegi szorzószámok, illetve a mögötte álló 
pontszámok megfelelően képviselik a hazai versenyeken jól teljesítő, az éves ranglistán 
kitartóan jól szereplő, illetve a nemzetközi felkészültséggel is rendelkező versenyzők 
érdekeit is. 

02/2018.07 (11. 06.) Elnökségi határozat 

Az Elnökség 5 igen, 0 nem 0 tartózkodás mellett egyhangúlag elfogadta a fent 
részletezett válogatóverseny-rendszert, a hozzá rendelt faktorszámokkal az 

alábbiak szerint:  
1. 2018. évi Magyar Ranglista 1.2 szorzó 
2. Palamos Trophy (február 13-17) 1.3 szorzó 
3. Koper (március) 1.1 szorzó 
4. Garda Meeting (április 19-21) 1.3 szorzó 
5. Majthényi emlékverseny (május 3-5.) 1.1 szorzó 
6. BYC Kupa (május 17-19) 1.1 szorzó 
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Rutai Andrea kérdésére Török Péter jelezte, hogy az edzői egyeztetésen minden edző 
figyelmét felhívták a palamosi verseny nevezésre, illetve a már betelt palamosi 
versenyre az edzők be tudnak nevezni még gyermekeket. 

Török Péter ismertette a múltbéli tapasztalatokat arról, hogy távoli VB esetében 
kérdés, hogy részt vegyen-e Magyarország a világbajnokságon. Elmondta, hogy a 
mostani hazai optimist mezőnyben van 9 olyan versenyző, amely minőségi 
képviseletet biztosít a nemzetközi versenyeken. Kérdésére az elnökségi tagok a VB 
részvétel mellett foglaltak állást. 

03/2018.07 (11. 06.) Elnökségi határozat 

Az Elnökség 5 igen, 0 nem 0 tartózkodás mellett egyhangúlag döntött arról, hogy a 
2018-as világbajnokságon részt vesz a magyar csapat. 
 

Török Péter javasolta, hogy a válogató elvek eldöntése során figyelembe kell venni, 
hogy 2020-ban a Garda tavon lesz a VB, ahol szinte hazai vízen versenyezhetnek a 
fiatalok. Ennek alapján lehetséges, hogy érdemes az idei VB-re olyan csapatot 
kiküldeni, akik VB tapasztalatot szerezve 2020-ban eséllyel indulhatnak. Így 
megfontolandó, hogy 2019-ben a súlyponti verseny az EB legyen a 4 legjobb 
részvételével, s a jövő évi VB-re a következő generáció mehetne a 2020-as felkészülést 
szem előtt tartva. 

Dénes Gábor szerint sok gyermek van, aki potenciálisan kvalifikálhatja magát, és 
akiknek első nemzetközi eseménye lenne a 2019-es. Szerinte a fokozatosság fontos, így 
nem szerencsés a fiatalabbakat a VB-re, hosszabb időtartamra küldeni és az erős 
mezőnyben potenciálisan kudarc élménynek kitenni, ami visszavetheti a fejlődésüket. 

Siklósi Máté megkérdezte, hogy van-e alternatívája a lineáris sorrendi beosztásnak, 
azaz annak, hogy az első 5 fő megy a VB-re, a többiek EB-re. Az elnökség tagjai közül 
többen felvetették, hogy abban az esetben, ahol a szülő vagy a versenyző nem vállalja a 
VB részvételt, akkor lehetőséget adjon a rendszer arra, hogy a válogatóversenyek 
lezárultáig a versenyző visszamondhassa a VB részvételt, és helyette az EB-n induljon. 

Lackó Péter szerint egyértelmű és kiszámítható rendszer kell a válogató elvekhez, 
amely a válogató versenyek eredményeképpen kialakult erősorrendre épül, azaz a 
versenyzők nemzetközi versenyekre történő felkészültségét és tapasztalatát veszi 
figyelembe. Így a legjobbak az optimist csúcsversenyén a VB-n képviseljék hazájukat. 
Az ő esetükben a 2019-es VB részvétel ugyanúgy a 2020-es VB felkészülést szolgálja, 
lévén a versenyzők nagy része várhatóan a 2020-as VB-re is válogatózni fog. Felhívta a 
figyelmet arra, hogy a visszalépések vitás és kezelhetetlen helyzetet 
eredményezhetnek. 

Dénes Gábor javasolta, hogy egy korábbi évekhez hasonlóan az Osztályszövetségi 
támogatások úgy kerüljenek eltérítésre, hogy az egyenlítse ki a költségeket a lehető 
legnagyobb mértékben. 

Az elnökség tagjai között vita alakult ki abban a kérdésben, hogy a válogató elvek 
meghatározásáról a jelen elnökségi ülésen döntsenek, vagy december folyamán, 
amikor a szakmai javaslat az érintett versenyzők edzőivel is egyeztére kerülhet. 

04/2018.07 (11. 06.) Elnökségi határozat 

Az Elnökség 3 igen, 2 nem 0 tartózkodás mellett döntött arról, hogy a válogatási 
elvekről jelen elnökségi ülésen döntést hozzon. 
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5/2018.07 (11. 06.) Elnökségi határozat 

Az Elnökség 5 igen, 0 nem 0 tartózkodás mellett döntött arról, hogy a 2019. évi 
VB/EB válogatási elvek a 2018. évi VB/EB válogatási elvekkel azonosak legyenek, 
azaz 

Csapat: legjobb 5 versenyző VB, a következő 4 versenyző EB résztvevő.  
Lányok esetében: amennyiben valamely lány 20-ban van a ranglistán a 
versenysorozat végén, akkor alanyi jogon válogatott. 20-on kívüli helyezések 
esetén szakmai alapon dönt az elnökség az esetleges sorrendtől függetlenül. 
Amennyiben senki nem éri el a kvalifikációs szintet, akkor a jövő építését szolgáló 

program alapján kerül(nek) a versenyző(k) kiválasztásra. 
 

Lackó Péter kérte, hogy elfogadott válogatási elvek kerüljenek egyeztetésre a 
potenciálisan érintett versenyzők edzőivel. 
 

3. számú napirendi ponthoz (Versenynaptár): 
 
A kluboktól beérkező javaslatok alapján az elnökség az alábbiak szerint határozza meg 
a bajnokságok és ranglistaversenyek időpontjait: 
 
A bajnokság rendezésére 2 klub nyújtott be javaslatot, a BYC1912 és a Kereked VK. Az 
elnökség a Kereked VK rendezését támogatta azzal, hogy  

• a Kereked 2019-ben nem rendez ranglista-, vagy válogatóversenyt,  
• a BYC1912 pedig rendez egy ranglistaversenyt. 

 
6/2018.07 (11. 06.) Elnökségi határozat 

Az Elnökség 4 igen, 0 nem 1 tartózkodás mellett döntött arról, hogy a 2019. évi 
magyar bajnokságot a Kereked VK rendezze. 
 
A 2018. évi versenynaptárral kapcsolatban kapott visszajelzések alapján az elnökség 
az alábbi alapelveket határozta meg a 2019. évi versenynaptár tervezésekor: 

• 2018. évhez – mikor az OB és a ranglista versenyek közül 6 verseny esett a 
gyerekek tanulmányi időszakába (június közepe előtt és szeptember után), s 
csak egy került megrendezésre a nyári szünet alatt – képest egyenletesebb 
eloszlása legyen a 2019. évi versenyeknek 

• azok a klubok rendezzenek versenyt, akik jelezték, hogy szeretnének aktívan 
részt venni az utánpótlás osztályok versenyrendezésében. 

 
A ranglista-versenyek és a bajnokság időpontjára az alábbi javaslat alakult ki: 

1. Bajnokság: Kereked (2019. augusztus 23-28) 
2. Csoki kupa (2019. június 18-20.) 
3. Decathlon Kupa (2019. július 5-7.) 
4. BYC 1912 Ranglistaverseny (2019. július 30-augusztus 1) 
5. Keszthely Kupa (2019. szeptember 13-15) 
6. Specialized Kupa (2019 október 4-6.) 

 
Nyitott kérdésként merült fel, hogy nem ismert még néhány nemzetközi verseny 
időpontja, illetve a tervezetten 2019.05.17-19-én megrendezésre kerülő BYC Kupa 
ranglistaverseny is legyen egyben. Az elnökség részéről Török Péter vállalta ez utóbbi 
egyeztetését. 
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7/2018.07 (11. 06.) Elnökségi határozat 

Az Elnökség 5 igen, 0 nem 0 tartózkodás mellett döntött arról, hogy a 2019. évi 
magyar bajnokság és ranglistaversenyek az alábbiak szerint kerüljenek 

megrendezésre: 
1. Bajnokság: Kereked (2019. augusztus 23-28) 
2. Csoki kupa (2019. június 18-20.) 
3. Decathlon Kupa (2019. július 5-7.) 
4. BYC 1912 Ranglistaverseny (2019. július 30-augusztus 1) 

5. Keszthely Kupa (2019. szeptember 13-15) 
6. Specialized Kupa (2019 október 4-6.) 

 
Lackó Péter jelezte, hogy elnöki programjában szerepelt hazai edzőtábor magyar 
vízterületen, melyet javasol a júliusi időpontban, a VB időszakában megszervezni. E 
mellett az osztályszövetség a szokásos portorozi edzőtábort az őszi szünetben 
rendezné meg. 
 
8/2018.07 (11. 06.) Elnökségi határozat 

Az Elnökség 5 igen, 0 nem 0 tartózkodás mellett döntött arról, hogy a 2019. évben 
megrendezi a szokásos szlovéniai tengeri edzőtábort, mely mellett 2019 nyarán 
balatoni edzőtábort is szervez. 

 
4. számú napirendi ponthoz (Osztályszövetség stratégia, cselekvési program) 
 
Az elnökség az Optimist osztály-stratégia tervezését egy következő, külön elnökségi 
ülés keretében tervezi. 
 
5. számú napirendi ponthoz (Nádas kupa sorozat értékelése): 
 
Az elnökség részéről Siklósi Máté vállalta a Nádas kupa MVSZ felkérésére történő 
értékelésének elkészítését. 
 
9/2018.07 (11. 06.) Elnökségi határozat 

Az Elnökség 5 igen, 0 nem 0 tartózkodás mellett döntött arról, hogy 2019-ben a 

ranglistaversenyeket, válogatóversenyeket, bajnokságot „A” kategóriás 
versenyekként tartja nyilván, míg az ebbe a körbe be nem tartozó, de 
engedélyezett versenyeket (a Nádas Kupa 2017-2018 tapasztalataira alapozva) 
„B” kategóriás versenyekként tartja nyilván versenyrendszerében.  

Az elnökség még 2018-ban ajánlást dolgoz ki annak pontosítására, hogy milyen 
feltételekkel lehet egy verseny „A” vagy „B” kategóriás. 
 
6. számú napirendi ponthoz (Versenyrendelkezések, OP versenyrendezési 
irányelvek): 
 
Az Optimist osztályszövetség elnöksége megtárgyalta Tenke Tibor egyesületi 
ranglistaszámítás tárgyban tett javaslatát, amellyel kapcsolatban az elnökség – a 2015-
ben, az akkori elnökség ajánlásához kötődően – az alábbi ajánlást hozza a magyar 
bajnoki címek, illetve ranglista versenyek díjkiosztásánál: 
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10/2018. (11. 06.) Elnökségi határozat 

Az Elnökség 5 igen, 0 nem 0 tartózkodás mellett döntött arról, hogy a magyar 
bajnokságokon és ranglista versenyeken az alábbi díjazotti kategóriákat javasolja 
a rendezők számára: 
Ifjúsági magyar bajnok és 2-6 helyezett; 
Serdülő magyar bajnok és 2-6 helyezett; 
Lány magyar bajnok és 2-3 helyezett; 
További díjazottak: abszolút 1-10 helyezett; 
 
Az osztályszövetség elnöksége az OB csoportbontás kapcsán megtárgyalta Dénes 
Gábornak a csoportbontásra vonatkozó javaslatát, melyet Török Péter, Lackó Péter és 
Siklósi Máté véleménye alapján elvetettek, tekintettel arra, hogy minden versenyző 
számára meg kell adni a lehetőségét annak, hogy az adott bajnokságon arany 
csoportba kerüljön. 
 
Lackó Péter ismertette a facebook oldalon érkezett szülői észrevételeket, mellyel 
kapcsolatban az elnökség az elnök előterjesztésére úgy döntött, hogy azokat 
szerkesztve, összesítve megkapják a tagok írásban, megválaszolásukat ezt követően az 
elnök vállalta. 
 
7. számú napirendi ponthoz (alapszabály módosítás előkészítése): 
 
Lackó Péter tájékoztatta az elnökséget, hogy az MVSz titkársága az MVSz elnökségének 
döntésére hivatkozva kéri az Optimist Osztályszövetséget, hogy október 30-ai 
határidővel küldje meg az új alapszabályát. 
Siklósi Máté ismertette az alapszabály kapcsán azt a folyamatot, ami az MVSZ-en belül 
zajlik az osztályszövetségek jogi státuszával kapcsolatosan. Javasolja, hogy az 
osztályszövetség várja meg az MVSz elnökségének azt a döntését, mely az 
osztályszövetségek jogi státuszáról véglegesen dönt, és azt követően, az 
osztályszövetség stratégiájának elkészülte után alkosson alapszabályt.  
Elmondta, hogy az MVSZ elnöksége október 31-i határidőről nem döntött, a titkárság 
ezen igénye nem MVSz elnökségi döntésen alapszik. 
Lackó Péter és Siklósi Máté vállalta egy, az MVSZ-nek fogalmazandó válaszlevél 
megírását. 
 
8. számú napirendi ponthoz (Költségvetés áttekintése): 
 
Lackó Péter elismételte, hogy az edzőtáborban felmerült plusz költséggel az elnökség 
módosította a korábbi költségvetést. MVSz-szel történt egyeztetés alapján 
megállapítható, hogy a tagdíjak lényegében rendben befolytak. Jelezte, hogy a 2018-as 
költségvetésből várhatóan fél millió forint maradvány lesz, mely elsősorban egy hazai 
edzőtábor megszervezésének hiányából adódik. 
Megkezdi egy 2019. évi elvi költségvetés előkészítését az MVSZ főtitkárával egyeztetve.  
 
9. számú napirendi ponthoz (Egyebek): 
 

• Lackó Péter ismertette az MVSz megkeresését az Optimist osztályszövetségről a 
hunsail.hu oldalon megjelentetendő cikk kapcsán. A megkapott kérdéseket az 
elnökségi tagok felosztották egymás között, amely beosztást határidővel együtt 
az elnök megküld mindenkinek. 
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• A jelenlévők megegyeztek, hogy a következő elnökségi ülés tervezett időpontja: 
ranglista díjátadó napja (tervezetten 11.26., helyszín: Budapest) 

 
Az elnök megkérdezte az Elnökség jelenlévő tagjait, hogy a napirendi pontokon túl 
van-e érdemi hozzászólásuk, felvetésük. Ennek hiányában az ülést berekesztette. 
 
Budapest, 2018. november 6. 
 
 
 
 

k.m.f. 
 
 
.............................................        ......................................... 

elnök        jkv. vezető 
 
 


